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Vážení spoluobčané,  

po dlouhé letní odmlce bych Vás opět rád informoval o dění v naší obci v uplynulých týdnech a měsících. 

Jak mnozí z Vás již zaznamenali, objevil se u obecní stodoly nový modrý kontejner, který, jak barva napovídá, 

slouží k odkládání tříděného papírového odpadu. Do kontejneru můžete vhazovat například časopisy, noviny, 

sešity, krabice, papírové obaly, cokoliv z lepenky, nebo knihy. Obálky s fóliovými okýnky sem můžete také 

vhazovat, zpracovatelé si s tím umí poradit. Bublinkové obálky vhazujte pouze bez plastového vnitřku. Nevadí 

ani papír s kancelářskými sponkami. Ty se během zpracování samy oddělí. Do modrého kontejneru ale nepatří 

uhlový, mastný, promáčený nebo jakkoliv znečištěný papír, protože tyto materiály nelze už nadále recyklovat. 

Pozor, použité dětské pleny opravdu nepatří do kontejneru na papír, ale do popelnice. Počátkem roku se 

odehrála velká diskuse kolem bioodpadu a kovového odpadu. Tyto složky komunálního odpadu jsou v naší 

obci také separovány a můžete je odevzdávat (stejně jako další druhy odpadů) na sběrném dvoře 

v Mlázovicích, který má otevřeno v úterý od 14 do 16 hodin a v sobotu od 8 do 11 hodin. U bioodpadu je na 

zvážení všech domácností, zda není lepší předcházet vzniku odpadu kompostováním a kompostem si 

zkvalitňovat vlastní pozemek. 

V letošním roce jsme obdrželi dotaci na opravu sochy sv. Vojtěcha na dolním konci obce. Obnovu provádí 

paní Liana Špatenková a celkem přijde na 121 tis. Kč, z čehož bude 84 tis. Kč hrazeno z dotace z Programu 

obnovy venkova Ministerstva pro místní rozvoj. 

Po dlouhém rozhodování jsme se koncem října pustili do výstavby účelové plochy za prodejnou u hasičské 

zbrojnice. Dodavatel byl vybrán již v srpnu letošního roku, ale dlouhou dobu nám nikdo nedokázal odpovědět 

na dotaz, zda by výstavba účelové plochy mohla být hrazena z připravované dotace na rekonstrukci požárních 

stanic. Po rozsáhlém dotazování na různé instituce jsme se dozvěděli, že získat finanční prostředky na tento 

druh aktivit pravděpodobně možné nebude, a proto jsme se rozhodli, že zrealizujeme projekt bez dotace 

z vlastních prostředků. Výstavba účelové plochy nás bude stát něco přes 300 tis. Kč, za tyto peníze však 

získáme osm nových míst pro parkování automobilů, které ve středu obce velmi chybí. Místa budou využita 

zejména pro parkování zaměstnanců školy, kteří uvolní parkovací místa mimo komunikaci pro rodiče dětí 

školy a podaří se nám tak zlepšit situaci v této lokalitě a zajistit bezpečnější podmínky pro naše děti. Mimo 

zaměstnance školy bude plocha k dispozici samozřejmě také návštěvníkům hřbitova, obchodu, ordinace a 

hasičům. 

Projektem, který se nám stále ještě nepodařilo uskutečnit, je oprava komunikace na dolním konci. Tímto bych 

se chtěl veřejně omluvit všem, kterým jsem opravu komunikace již několikrát sliboval. Ale někdy prostě 

nejdou věci tak, jak bychom chtěli. Situace je nyní taková, že máme vykoupenu většinu pozemků pod 

komunikací, na akci je vydané povolení odboru dopravy a máme požádáno o dotaci z Programu obnovy 

venkova Královéhradeckého kraje. Do konce roku ještě požádáme o dotaci z nového dotačního programu na 

obnovu místních komunikací Ministerstva pro místní rozvoj a do jara vybereme dodavatele stavebních prací. 

Až počasí dovolí, zrealizujeme projekt bez ohledu na získání či nezískání dotace tak, abychom dostáli našim 

slibům a zajistili lepší životní podmínky obyvatelům této části naší obce. 

V záležitosti vybudování chodníku od křížku jsme postoupili o krok vpřed. Máme podepsanou smlouvu na 

zpracování projektové dokumentace se společností Projektservis Jičín za částku 198 tis. Kč. Dokumentace pro 

územní řízení by měla být zpracována do konce února 2016, následovat bude územní řízení a předložení 

projektu do Vládního výboru pro zdravotně postižené občany a další nezbytné kroky vedoucí k výstavbě 

chodníku, která je připravována na rok 2017. 

Za účelem zajištění bezpečnosti v obci jsme uskutečnili ještě jeden projekt, a to instalaci zabezpečovacího a 

přístupového systému do objektu školy. Původně měl být projekt hrazen z dotace Ministerstva školství, 

v dotačním řízení jsme ovšem neuspěli, takže akce bude plně hrazena z rozpočtu obce, a to v objemu 

42 tis. Kč. Po dokončení instalace bude vstup do objektu možný pouze s elektronickým čipem. Čip obdrží 

všichni žáci školy a rodiče dětí v mateřské škole proti složené záloze. I když je již nyní zřejmé, že bude 

systém občas život nás všech trochu komplikovat (např. pokud nebude mít rodič čip, tak bude muset zvonit na 

zaměstnance školy a čekat na otevření), je nutné po zkušenostech z minulých let zabránit vstupu 

nepovolaných osob do objektu školy a ochránit tak naše děti. A jsem přesvědčen, že to za nějaké to občasné 

zdržení stojí. 
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Dalším projektem, který je ale zatím ve stádiu příprav, je vestavba nových prostor na půdě školy. Se 

stoupajícím počtem dětí nám začíná být budova školy poněkud těsná a zejména žáci základní školy začínají 

mít problém s nedostatkem prostoru pro výuku. Jako jedno z možných řešení je vybudování místnosti na půdě 

školy. Tato místnost by byla využívána zejména pro školní družinu, současně však také pro několik hodin 

výuky. Po konzultacích s projektanty a výpočtu předpokládaných nákladů na tuto vestavbu se budeme muset 

v zastupitelstvu rozhodnout, zda budeme finanční prostředky investovat. Dotační programy na vybudování 

nových učeben sice existují, ale naše škola dle dostupných informací nebude splňovat podmínky těchto 

programů a případnou vestavbu tak budeme muset řešit z vlastních zdrojů. Náklady předpokládáme ve výši 

kolem 700 tis. Kč. 

Kdo jezdíte středem obce, jistě Vám neunikla stavební činnost v objektu místního kina. Po náročném a 

rozsáhlém výběru technologie dodatečného odizolování objektu jsme se rozhodli pro podbourání zdiva a 

doplnění izolace z plastové fólie. Tyto práce by měly přijít zhruba na 110 tis. Kč. Následovat budou úpravy 

obecního bytu, který bychom chtěli na duben příštího roku připravit k užívání pro nové nájemce. Vybourání 

starých omítek, příček, stropů a podlah provádíme zatím svépomocí prostřednictvím obecních zaměstnanců, 

předělání bytu však chceme svěřit zednické firmě, která zajistí komplexní dodávku na klíč. Cenu za 

rekonstrukci bytu odhadujeme na 500 tis. Kč.  

A na závěr jedna dobrá zpráva pro majitele kotlů. Královéhradecký kraj připravuje novou vlnu kotlíkových 

dotací, v následujících dvou letech bude mezi žadatele rozděleno zhruba 200 mil. Kč. Předmětem podpory 

bude výměna nevyhovujícího kotle za nový kotel na pevná paliva, tepelné čerpadlo nebo plynový kondenzační 

kotel. Dále je možné v rámci výměny kotle provést další energeticky úsporná opatření. Dotace bude 

poskytována až do výše 80% z celkových nákladů na realizaci opatření. Pokud máte o dotaci a bližší 

informace zájem, navštivte ve čtvrtek 19. listopadu od 16 hodin Biograf Český ráj v Jičíně, kde se uskuteční 

informační seminář pro žadatele.  

Přeji Vám příjemné dny, zpestřené návštěvou některé ze společenských akcí, hodně sil pro tento podzimní čas 

a nezapomeňte, že jsme tu pro Vás. 

Martin Mitlöhner 

Základní škola a Mateřská škola Lužany zve všechny občany na 8. ročník soutěže v pečení „Lužanská 

buchta“, letos ve sladkém provedení. Recept Vašeho soutěžního díla musí být k dispozici předem a odevzdán 

spolu s přihláškou do 22. 11. 2015. Soutěž se uskuteční v pondělí 23. listopadu 2015 od 16 hodin v budově 

lužanské školy. Ceny pro soutěžící jsou připraveny. Přijďte si zasoutěžit nebo jen ochutnat. Více informací na 

www.zsluzany.cz v sekci Základní škola – Aktuality. 

Srdečně zveme všechny spoluobčany na rozsvícení vánočního stromečku, které se uskuteční v pátek 

27. listopadu 2015 od 16 hodin na návsi. Přijďte se naladit na nastávající adventní čas. Drobné občerstvení 

zajištěno. 

Sbor dobrovolných hasičů Lužany zve všechny děti na Mikulášskou zábavu, která se uskuteční v neděli 

29. listopadu od 15 hodin v sále hasičské zbrojnice. Pro děti budou připraveny soutěže a možná nás navštíví 

i Mikuláš s čertem. 

Obec Lužany a Základní škola a Mateřská škola Lužany zvou všechny spoluobčany na vánoční zpívání v 

kostele, které se uskuteční v sobotu 19. prosince 2015 od 17 hodin v kostele sv. Maří Magdalény v 

Lužanech. Vánoční atmosféru připomenou skladbami děti z místní školy za doprovodu rodiny Mgr. Petra 

Kůse. Drobné občerstvení bude připraveno, všichni jste srdečně zváni. 

Podzimní kolo fotbalových soutěží je již minulostí. 

Muži skončili tuto část sezóny na devátém místě, 

dorostenci společně s podporou z Miličevse na 

prvním místě. Gratulujeme. 

 

Lužanští hokejisté mají odehráno několik zápasů a s jedním bodem z remízy s HC Blata jsou na posledních 

řádcích tabulky. Přijďte je podpořit v neděli 15. 11. 2015 od 15:30 do Jičína na zápas s HC Žraloci Jičín. 

  Z V R P Skóre B 

1. 1.FK Nová Paka 11 9 2 0 49:8 31 

2. TJ Lázně Bělohrad B 11 8 1 2 37:16 26 

3. TJ Sokol Chomutice 11 8 0 3 28:13 24 

4. Třešňová květ Žlunice 11 6 2 3 31:15 20 

5. TJ Sokol Železnice 11 6 1 4 25:15 20 

6. Jiskra Hořice B 11 6 0 5 27:26 18 

7. FC VTJ Milíčeves 11 3 3 5 22:21 14 

8. S.K. Podskalan Podhradí 11 2 3 6 16:30 11 

9. Sokol Lužany 11 3 2 6 13:30 11 

10. TJ Sokol Stará Paka 11 2 3 6 15:32 11 

11. FK Kopidlno B 11 2 4 5 20:38 11 

12. Sokol Jičíněves 11 0 1 10 11:50 1 

  Z V R P Skóre B 

1. Sokol Lužany 10 7 1 2 32:9 23 

2. TJ Sokol Chomutice 10 7 1 2 24:17 22 

3. SKP Valdice 10 5 1 4 22:23 17 

4. TJ Sokol Železnice 10 5 1 4 29:12 16 

5. SK Sobotka 10 4 0 6 16:22 12 

6. Sokol Jičíněves 10 0 0 10 6:46 0 
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